
 
Seniorrådet 
 
 

Til Senior- og Socialudvalget 
Rådhuset 
Fredericia 
 
Høringssvar til forslaget om etablering af Plejehjemsråd. 
 
Seniorrådet synes, det er positivt at inddrage beboere og pårørende på plejehjemmene i højere 
grad end tidligere. 
Nogle af os husker de tidligere Bruger- og Pårørende Råd, som langsomt forsvandt, da det ikke 
længere var nødvendigt at oprette dem, da lovgivningen bag dem forsvandt. Erfaringerne derfra 
vil vi prøve at bringe med i dette høringssvar. 
 
Vi finder formålsparagraffen så rummelig, at alle forhold for den enkelte beboer, alle pårørende, 
alle medarbejdere og frivillige og interesserede borgere er tilgodeset. 
 
Etableringen af rådet i et årsmøde er en almindelig fremgangsmåde. En præcisering kunne være, 
at ”der vælges en formand blandt og af rådets medlemmer” . 
 
Emnerne til kommende årsmøder ud over valg dækker en bred vifte af forslag til emner, og 
forhindrer ikke andre emner i at blive behandlet. Under Samarbejde mellem plejehjemsrådet m.fl. 
er nævnt andre relevante samarbejdspartnere. Her må Seniorrådet høre til! 
I paragraffen med Rådets sammensætning kan ”andre med en nær tilknytning til det pågældende 
plejehjem” give anledning til fortolkninger. Specielt hvis årsmødet ikke ønsker en person stiller op 
til rådet! 
 
I § 4 stk. 3 foreslår vi en lille ændring i teksten i første linje. 
Plejehjemsrådet skal i videst muligt omfang invitere og samarbejde med relevante aktører 
omkring plejehjemmet. 
I oplistningen af aktører kunne Seniorrådet også forestille sig nævnt! 
 
Seniorrådet har ikke ændringer til § 5 Opgaver. 
 
Under arbejdsform er det vigtigt at gøre opmærksom på, at møder vil ligge efter arbejdstid af 
hensyn til de pårørende, der er på arbejdsmarkedet. Det må ikke være en hindring for valg, at en 
pårørende er i arbejde!! 
Seniorrådet foreslår, at det praktiske arbejde med mødeindkaldelse, evt. forplejning, klares af 
personale, udformning af dagsorden udarbejdes af formand i samarbejde med lederen og lederen 
er sekretær for rådet. 
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Afsættelse af et beløb, som rådet kan råde over til aktiviteter, kunne være årsagen til, at nogle 
melder sig.  
 
Fredericia, d. 4. april 2022 
På vegne af Seniorrådet 
Flemming Larsen 
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